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د ر خصوص فشار حد اکثری

ارزیابی توازن قوا د ر خاورمیانه

 مخالفت نمایند گان 
 با د وفوریت طرح 
»جوانی جمعیت«

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 
دوفوریت طرح اصلاح قانون جوانی جمعیت 
و حمایت از خانواده مخالفت کردند. در 
جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای 
اسلامی، بررسی دو فوریت طرح حذف 
تبصره )ت( ماده یک قانون جوانی جمعیت 
و حمایت از خانواده در دستور کار قرار 
گرفت و نمایندگان با ۱۷۱ رأی مخالف و 
۵۱ رأی موافق با دوفوریت حذف این تبصره 
مخالفت کردند. به این ترتیب این طرح به 
صورت عادی اعلام وصول شد. در بند )ت( 
ماده یک قانون جوانی جمعیت و حمایت از 
خانواده آمده است: وزارت کشور مکلف است 
با همکاری مرکز آمار ایران، هرساله به رصد 
مداوم میزان موالید و نرخ باروری کل در 
کشور پرداخته و بر اساس آن پیشنهادهای 
لازم را در خصوص برنامه ریزی برای ارتقای 
وضعیت باروری در استان ها و شهرستان ها 

به ستاد ملی جمعیت ارائه نماید. 

 تقد یر امیرعبد اللهیان 
از د عوت همتای ترکیه ای خود

در گفت وگوی تلفنــــــی حسیـــن 
امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان 
با مولود چاووش اوغلو وزیر امور خارجه 
ترکیه، طرفین پیرامون مسائل مورد علاقه 
از جمله روابط دوجانبه و تحولات منطقه ای 
گفت وگو و تبادل نظر کردند. وزیر امور 
خارجه ترکیه در این مکالمه تلفنی دعوت به 
عمل آمده از وزیر امور خارجه کشورمان برای 
سفر به ترکیه را مورد تاکید مجدد قرار داد 
و ابراز امیدواری کرد تداوم ارتباطات میان 
مسئولان دو کشور موجبات ارتقای مناسبات 
دوجانبه و افزایش همکاری های متقابل 
را فراهم نماید. امیرعبداللهیان با تقدیر از 
دعوت همتای ترکیه ای خود، از عزم تهران 
برای ارتقای بیش از پیش مناسبات با ترکیه 
خبر داده و ابراز امیدواری کرد تا رایزنی های 

بیشتری در این خصوص صورت پذیرد. 

 واکنش آذری جهرمی 
به اظهارات سخنگوی دولت

آذری جهرمی نوشت: حتما در هر دولتی 
هم قوت است و هم ضعف، دقیقا مثل دولت 
مستقر، اما اگر بیندیشیم و سخن بگوییم ضرر 
نخواهیم کرد. وزیر ارتباطات دولت دوازدهم در 
کانال تلگرام خود در واکنش به علی بهادری، 
ظاهرا  نوشت:  سیزدهم  دولت  سخنگوی 
سخنگوی محترم دولت، شب گذشته در 
اظهاراتی دهه ۹۰ را برای مردم ایران دهه  از 
دست رفته خطاب کرده اند که رشد اقتصادی 
در آن رخ نداده است. در ادامه این مطلب آمده 
است: در دولت قبل هم برخی همکاران ما، با 
استناد به آمار، همچنین وضعیتی را برای بیان 
اوضاع اقتصادی کشور در بخشی از دهه ۸۰ 
بیان می کردند. اینها سخنان رسمی مسئولان 
کشور است، نه براندازان که دو دهه از ۴دهه  
انقلاب اسلامی را برای مردم از دست رفته 
می خوانند. آذری جهرمی در پایان نوشته: 
حتما در هر دولتی هم قوت است و هم ضعف، 
دقیقا مثل دولت مستقر، اما اگر بیندیشیم و 

سخن بگوییم ضرر نخواهیم کرد. 

 هشد ار قالیباف 
به برخی نمایند گان 

رئیس مجلس شورای اسلامی اعلام کرد 
برای شفافیت آرای نمایندگان، تا آخر هفته 
اسامی نمایندگانی که در رای گیری مشارکت 
نمی کنند، اعلام می شود. در جلسه علنی روز 
یکشنبه مجلس و در جریان بررسی طرح 
اصلاح قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان 
عدالت اداری، برخی از نمایندگان در رأی 
گیری برای تصویب مواد این طرح مشارکت 
نمی کردند. در ادامه محمدباقر قالیباف، رئیس 
مجلس شورای اسلامی در واکنش به مشارکت 
پایین نمایندگان در رای گیری ها گفت: ۵۰ نفر 
از نمایندگان در رای گیری مشارکت نکردند؛ 
لذا در راستای شفافیت آرای نمایندگان، تا 
آخر هفته اسامی نمایندگانی که در رأی گیری 

مشارکت نمی کنند، اعلام می شود. 

 اعلام وصول استیضاح 
فاطمی امین؟

یک عضو هیات رئیسه مجلس گفت که 
تقاضای  مجلس،  رئیسه  هیات  تصمیم  با 
استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام 
وصول خواهد شد و سپس برای بررسی به 
کمیسیون صنایع و معادن ارجاع می شود. 
سید محسن دهنوی با اشاره به جلسه دیروز 
هیات رئیسه مجلس گفت: در این جلسه هیات 
رئیسه درخواست تعدادی از نمایندگان برای 
استیضاح فاطمی امین وزیر صنعت، معدن 
و تجارت را مورد بررسی قرار داد و در نهایت 
هیات رئیسه مجلس موافقت کرد که این تقاضا 
در مجلس اعلام وصول شده و برای بررسی به 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس ارجاع شود. 
وی مهم ترین دلیل استیضاح فاطمی امین را 
عدم مدیریت صحیح صنعت خودروسازی و 
محقق نشدن وعده های وزیر صمت اعلام کرد. 

خبـــر

امیرعلی ابوالفتح
تحلیلگر مسائل بین الملل

سیدمحمود صدری
تحلیلگر مسائل بین الملل 

رئیس جمهور: 

روابطایرانباهمسایگاندردریایخزرراگسترشمیدهیم
   ایران و قزاقستان ظرفیت های خوبی برای ارتقای حجم مبادلات تجاری به ۳ میلیارد دلار دارند

رئیس جمهور اظهار داشت: همکاری با همسایگان 
ایران در دریای خزر برای ایران دارای اولویت بوده 
و حتما بنا داریم این همکاری ها را گسترش دهیم. 
.. سید ابراهیم رئیسی در نشست خبری  . آیت ا
مشترک خود با رئیس جمهور قزاقستان با اشاره به 
امضای ۹ یادداشت تفاهم و سند همکاری میان دو 
کشور اظهار کرد: امضای این اسناد نشان اراده دو 
کشور برای توسعه روابط و مناسبات خود است. 
روابط تجاری دو کشور در ماه های اخیر ۵۰ درصد 
رشد داشته است و حتما سطح این روابط می تواند 
بیشتر افزایش یابد. سطح تعاملات دو کشور را 
می توانیم در گام اول تا 3 میلیارد دلار قرار دهیم. 
وی تاکید کرد: روابط دو کشور می تواند در زمینه 
کشاورزی، صنعتی، حمل و نقل و ترانزیت، انرژی 
و نفت و گاز توسعه یابد. زمینه های فرهنگی و 
تمدنی دو کشور هم ایجاد می کند روابط بسیار 
خوبی میان دو ملت در زمینه فرهنگی داشته باشیم. 
رئیس جمهور با بیان اینکه مجموعه صحبت های 
امروز زمینه گسترش همکاری های ایران و قزاقستان 
را فراهم کرد، افزود: ما معتقدیم علاوه بر روابط 
دوجانبه روابط منطقه ای میان ایران و قزاقستان 
و سایر کشورهای منطقه هم باید گسترش یابد. 
از جمله همکاری های دو کشور در سازمان های 
منطقه ای مثل پیمان همکاری شانگهای و اتحادیه 

اوراسیا. رئیسی تاکید کرد: برای جمهوری 
اسلامی ایران همکاری با همسایگان در 
دریای خزر دارای اولویت است و ما حتما 
بنا داریم این همکاری را گسترش دهیم. 

علاوه بر همکاری های منطقه ای بنای دو 
کشور این است که در سازمان های 

بین المللـــی هم گام های 
جدی بردارند، به ویژه 

که دربــــاره مسائل 
و  منــطقـــه ای 
نگاه های  جهانی 

مشترکی وجود دارد. مثلا ما در موضوع افغانستان 
نظر مشترکی داریم که باید حتما در این کشور دولت 
فراگیری تشکیل شود تا از همه گروه های سیاسی 
و اقوام پشتیبانی کند. رئیس جمهور همچنین 
گفت: ما اتفاق نظر داریم حضور بیگانگان در منطقه 
امنیت ساز نبوده و مشکلی را حل نمی کند. ما اعتقاد 
داریم مسائل هر منطقه را باید مسئولان و مردم آن 
منطقه حل کنند. گره مسائل منطقه ای به دست 
خود منطقه باز می شود و حضور بیگانگان بیشتر 
به مشکلات می افزاید. رئیس جمهور بیان کرد: 
جمهوری اسلامی ایران مصمم است علاوه بر روابط 
دوجانبه با قزاقستان، روابط و همکاری های منطقه ای 
بین دو کشور و کشورهای منطقه نیز، از جمله در 
سازمان های منطقه ای مثل سازمان همکاری های 
شانگهای و اتحادیه اوراسیا گسترش یابد. رئیسی 
رئیس جمهور  توکایف«  ژومارت  »قاسم  سفر 
قزاقستان به تهران را نقطه عطفی در مسیر توسعه 
روابط دو کشور توصیف کرد و اظهار کرد: در 3۰ سال 
گذشته روابط خوبی با کشور دوست و برادر قزاقستان 
داشتیم که این سطح از روابط لازم بوده اما کافی 
نبوده است. رئیس جمهور با بیان اینکه دو کشور 
ظرفیت های بسیاری برای ارتقای مناسبات و روابط 
دارند، افزود: تفاهم نامه هایی که امروز به امضا رسید 
یا از قبل میان دو کشور امضا شده بود، نشانه 
مهمی از اراده ایران و قزاقستان برای 
توسعه روابط و مناسبات است. وی با 
اشاره به افزایش ۵۰ درصدی روابط 
تجاری دو کشور در چند ماه اخیر، 
اظهار داشت: ظرفیت های اقتصادی و 
تجاری دو کشور این ظرفیت را دارد که در 
گام اول حجم مبادلات تجاری 
از سطح فعلی تا 3 میلیارد 
دلار افزایـــش یابد. در 
کشاورزی،  حــوزه 
صنعتی، حمل و نقل 

و ترانزیت، انرژی، نفت و گاز همکاری های گسترده ای 
می تواند بین دو کشور شکل گیرد. رئیس جمهور 
اشتراکات فرهنگی و تمدنی دو کشور را بستری 
مناسب برای روابط فرهنگی بسیار خوب بین دو 
ملت دانست و تصریح کرد: مجموع مذاکراتی که 
امروز انجام شد، زمینه گسترش همکاری ها و روابط 
بین دو کشور را فراهم کرد. رئیسی خاطرنشان 
کرد: جمهوری اسلامی ایران مصمم است علاوه بر 
روابط دوجانبه با قزاقستان، روابط و همکاری های 
منطقه ای بین دو کشور و کشورهای منطقه نیز، 
از جمله در سازمان های منطقه ای مثل سازمان 
همکاری های شانگهای و اتحادیه اوراسیا گسترش 
یابد. رئیس جمهور همکاری با همسایگان در دریای 
خزر را برای کشورمان دارای اولویت دانست و 
گفت: بنا داریم این همکاری ها را گسترش دهیم و 
علاوه بر همکاری های منطقه ای، بنای دو کشور آن 
است که در سازمان های بین المللی و همکاری های 
بین المللی نیز گام های جدی بردارند. رئیسی با اشاره 
به اینکه دو کشور در مسائل منطقه ای و جهانی 
نگاه های مشترکی دارند، افزود: ایران و قزاقستان 
نسبت به تحولات افغانستان مواضع مشترکی 
دارند. دو طرف بر این اعتقاد هستند که راهکار رفع 
مشکلات افغانستان تشکیل دولتی فراگیر است که 
همه گروه های سیاسی و اقوام را نمایندگی کند. 
رئیس جمهور بیان کرد: همچنین دو کشور در این 
مساله اتفاق نظر دارند که حضور بیگانگان در منطقه 
به هیچ عنوان امنیت ساز نیست و مشکلی را از منطقه 
حل نخواهد کرد. اعتقاد و باور مشترک ما آن است 
که فقط کشورهای منطقه می توانند مسائل منطقه 
را حل کنند. رئیسی ادامه داد: مشکلات هر منطقه ای 
از جهان باید توسط مسئولان و دست اندرکاران و 
نهایتا مردم کشورهای همان مناطق حل و فصل 
شود. حضور بیگانگان در مناطق مختلف بیشتر بر 
مشکل آن مناطق می افزاید و کمکی به حل مسائل 

آنجا نخواهد کرد. 

سفر رئیس جمهور آمریکا به منطقه مهم است ولی نه اینکه این 
سفر بخواهد تکلیف خیلی از مسائل را روشن کند. از طرفی این 
اولین بار نیست که یک رئیس جمهور آمریکا به خاورمیانه سفر 
می کند.  گرچه این اولین سفر آقای جو بایدن به منطقه است اما 
روسای جمهور قبلی آمریکا نیز به منطقه سفر کرده اند. ترامپ، 
اوباما، بوش و کلینتون نیز به منطقه سفر کرده اند. چنانکه دونالد 
ترامپ نخستین سفر خود را به عربستان انجام داد و از این کشور به 
اسرائیل رفت. حال اینکه بایدن قرار است از اسرائیل به عربستان 
برود. لذا نباید تصور کنیم که چنین سفری می تواند سر منشأ 
تحولات عمده ای باشد. چرا برخی از موضوعات را می تواند حل 
و فصل کند و حل برخی موضوعات را نیز تسهیل کند اما مسلما 
برخی از مسائل لاینحل باقی خواهد ماند. مثلا موضوع اعراب و 
اسرائیل و فلسطین با وجود سفر بسیاری از روسای جمهور آمریکا 
به منطقه هنوز هم لاینحل باقی مانده و نتوانسته اند آن را حل و 
فصل کنند. حتی در موضوع ایران نیز از زمان جیمی کارتر بارها 
روسای جمهور آمریکا به خاورمیانه آمدند و در مورد ایران در 
کشورهای دیگر صحبت کردند اما موضع ایران، برجام و پرونده 
هسته ای حل و فصل نشده است. در نتیجه آقای بایدن یکسری 
کارها را انجام خواهد داد و در برخی حوزه ها موفق و در برخی از 
حوزه ها نیز ناموفق خواهد بود. لذا باید نگاه متعادل داشته باشیم 
که سفر رئیس جمهور آمریکا به منطقه لزوما با شکست یا پیروزی 
مطلق همراه نخواهد بود. از طرف دیگر با وجود اینکه آمریکایی ها 
بارها به این مساله اشاره کرده اند که سیاست فشار حداکثری  
علیه ایران شکست خورده جالب است که باز هم آنتونی بلینکن 
وزیر امور خارجه آمریکا صحبت از این مساله می کند که اگر 
احیای برجام به نتیجه نرسد باز هم فشارهای تحمیلی به ایران 
را افزایش می دهیم. این تناقضی است که آمریکایی ها و دولت 
بایدن باید پاسخ دهد. نمی شود که از یک طرف آقای بلینکن به 
عنوان عالی ترین مقام دیپلماسی آمریکا بگوید که فشار حداکثری 
شکست خورده و بعد پس از چندی بگوید که فشار حداکثری را 
ادامه می دهیم. نکته اینجاست که اگر این سیاست دولت قبلی 
آمریکا شکست خورده انتظار می رود که این دولت در این سیاست 
تجدید نظر کند اما اگر دولت فعلی می خواهد راه دولت قبلی را 
ادامه دهد پس چرا اذعان می کنند که این سیاست شکست خورده 
و باید در خصوص این تناقض خود آمریکایی ها توضیح دهند و 

ابهام زدایی کنند . 

 بایدن در نخستین روزهای رسیدن به قدرت، اقداماتی را انجام 
می داد که اتحاد گروه ائتلافی و اسرائیل را تضعیف می نمود. لغو 
فرمان ترامپ و برقراری کمک بلاعوض به فلسطینی ها و اعلام 
حمایت از تشکیل دو دولت، اعلام آمادگی برای بازگشت به برجام، 
متقاعد کردن ایتالیا برای عدم تحویل ده ها موشک به سعودی، 
التیماتوم به سعودی و اعلام عدم حمایت از این  کشور به  منظور 
فشار برای پایان دادن به جنگ یمن از جمله اقدامات بایدن بود. 
در دوران ترامپ ائتلاف منطقه ای علیه ایران و قرارداد ابراهیم 
و انزوای کامل فلسطینی ها و حمایت همه جانبه از اسرائیل و 
در نهایت بر هم زدن برجام و اعمال سخت ترین تحریم ها علیه 
ایران و به شهادت رساندن حاج قاسم بخشی از سیاست  های کاخ 
سفید را تشکیل می داد که این اقدامات تماما نیروی مقاومت 
را نشانه  گرفته بود. عربستان و شرکای آنها هم مواضع بسیار 
منفی و سختی را به منظور هر چه بیشتر فشار، اعمال می کردند. 
همچنین اسرائیل و ائتلاف خلیج فارسی  ها همه گونه اقداماتی 
را برای تحریک و تحریض آمریکا برای حمله علیه ایران به کار 
می گرفتند. از جانب دیگر تیم ترامپ استراتژی جنگ سردی را 
علیه ایران دنبال می کرد. در همین رابطه ترامپ و وزیر خارجه  اش 
تمام ابزارها را برای فشار علیه ایران به کار گرفتند. عربستانی  ها 
هم به رغم تمایل ایران برای بهبود روابط، هیچ انعطافی را برای 
کاهش تنش  ها و فشارها نشان ندادند. آنها با ائتلاف سیاست کلی 
آمریکا، جنگ سردی را علیه ایران اعمال می کردند. در هر حال 
ریاست جمهوری بایدن سیاست یک جانبه  ترامپ را تغییر داد.

متأسفانه شرایطی که با تغییر ترامپ می توانست ایران را در موضع 
بسیار بهتری در منطقه و در سطح جهان قرار دهد اکنون در حال 
تغییر است. در چنین شرایط سختی که تمامی طرف ها وارد یک 
جنگ سرد با ایران شده اند باید چند نکته مورد توجه قرار گیرد. 
توجه جدی و اساسی به محیط زیست، معیشت مردم، تولید،  
اشتغال، جذب نخبگان، گسترش دانش و علم، تولید ثروت، ایجاد 
عدالت نسبی و عملگرایی از جمله این موارد است. از این رو وقتی 
تمام مولفه  های قدرت مورد ارزیابی و سنجش قرار می گیرد اگر 
در مقطع فعلی هم توازن با رقبا برقرار باشد به  نظر نمی آید به رغم 
جمعیت و وسعت و موقعیت ژئوپلیتیک کشور، گذر زمان به نفع  ما 
باشد. در حال حاضر آنها در تولید ثروت، جذب تکنولوژی، جایگاه 
و نفوذ مناسب در روابط بین الملل و موقعیت و مناسبات با جهان 

مد نظرشان است. 

ویــــژه
وحشت نفتالی بنت از اقد امات احتمالی 

ایران علیه اسرائیل
نخست وزیر رژیم صهیونیستی گفت که این رژیم شاهد 
تلاش ایران برای انجام اقدامات علیه اسرائیل در خارج از 
سرزمین های اشغالی است. نفتالی بنت در اظهاراتی مدعی 
شد: شاهد تلاش های ایران برای آسیب زدن به اسرائیلی ها در 
مناطق مختلف در خارج از کشور)سرزمین های اشغالی( هستیم 
و ما تلاش می کنیم که این عملیات را قبل از وقوع خنثی کنیم. 

سخنگوی دولت به مناسبت نخستین سالگرد 
انتخابات ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ اظهار کرد: وضعیت شروع 
به کار دولت سیزدهم، وضعیتی بود که مردم خیلی 
از شرایط موجود راضی نبودند. برای مثال تورم 
شهریور ماه قریب به ۶۰ درصد بود که این میزان 
در ۷۰ سال اخیر بی سابقه بود. علی بهادری جهرمی 
گفت: برخی مواقع یک سال یا چند ماه تورم زیاد 
و با سرعت کنترل می شود اما قریب به ۴سال تورم 
بالای 3۰ تا ۴۰ درصد داشتیم و مستمر به مردم 
فشار وارد شد. همزمان با این تورم، دهه ۹۰ به دهه 
از دست رفته تبدیل شد و رشد اقتصادی میانگین 
دهه ۹۰ چیزی نزدیک به صفر است. همچنین فاصله 
طبقاتی افزایش پیدا کرد. یعنی هم فقر را داشتیم و 
هم تبعیض را. وی افزود: شهریور ماه وضعیت سلامت 
عمومی به گونه ای بود که در کرونا بالای ۷۰۰ نفر در 
روز فوتی داشتیم. اینها عواملی بود که دست به دست 
هم می داد که مردم خسته باشند. یک بخش جدی 
از پشت کردن بخشی از مردم به صندوق ها همین 
خستگی مردم بود. مردم می پرسیدند آیا دولت اصلًا 
کاری می کند؟ اگر پای صندوق برویم فایده ای دارد؟ 
فضایی که مردم با تعطیلی و بی دولتی مواجه بودند 
مقارن با شروع کار دولت جدید شد، در حوزه سیاست 
خارجی هم همه امیدها با بخشی پیوند داده شده 
بود که همان بخش نتیجه نداده بود و آینده روشن 
متصور نبود. بهادری جهرمی اظهار کرد: این دولت هر 
اقدامی بخواهد انجام دهد با مردم در میان می گذارد 

و صادقانه با مردم صحبت می کند و پنهان کاری در 
دولت قابل تصور نیست.  سخنگوی دولت درباره اینکه 
مردم چه اندازه برای تحقق درمان و اصلاح اقتصادی 
صبر کنند، اظهار کرد: من نمی توانم زمانی اعلام کنم. 
لازمه عبور از این مسیر این است که متأسفانه باید 
صبر و همکاری و همراهی کرد و این مسیر فقط با 
تحمل سپری خواهد شد. در درمان کرونا اگر صبر 
و تحمل نبود، امروز شیرینی آمار صفر نفر فوتی 
حاصل نمی شد. اگر همراهی و صبر نباشد نتیجه 
به دست نخواهد آمد. شعار این دولت جان مردم و 
نان مردم بود. مردم دیدند که اولویت جان مردم از 
سوی دولت محقق شد. وی بیان کرد: دولت باید 
بفهمد و بداند با بالا زدن آستین خود به وسط میدان 
مشکلات بیایند. آقای رئیسی در اوج نارضایتی به 
اصفهان رفتند. مردم هم حضور دولت و توجه به 
حرف ها را می بینند و می شنوند و عینی تر تصمیم 
می گیرند. سخنگوی دولت درباره تعهد تأمین سالانه 
یک میلیون مسکن توسط دولت سیزدهم و وضعیت 
اجاره بها در کشور یادآور شد: در بازه زمانی سال ۹۸ 
رشد و جهش نرخ و قیمت مسکن را شاهد بودیم که 
افزایش آن منجر به نرخ اجاره بها نیز می شد و این 
افزایش با شیوع کرونا هم مصادف شد و ستاد کرونا 
نیز مجبور بود با شیوه نامه ای اجاره بها را کنترل کند، 
الآن که بحران کرونا کنار رفته است، حالا فنر فشرده 
شده اجاره بها می خواهد خود را رها کند. طبیعتا 
دولت امروز فعال است تا فنر اجاره بها را کنترل کند، از 

روش های مختلفی هم سعی در کنترل شرایط داشت 
و با هماهنگی سران قوا و نمایندگان مجلس سعی در 
تعدیل شرایط دارد. بهادری جهرمی درباره اینکه این 
تصمیم گیری ها ممکن است تبعات امنیتی داشته 
باشد تصریح کرد: وقتی ما با جهش قیمت مسکن در 
گذشته مواجه شدیم و وقتی افزایش قیمت سالانه را 
داشتیم، طبیعتا مالکان علاقه مند به افزایش اجاره بها 
هستند اما دولت طرف مستأجران است و تکلیف 
خود را مشخص کرده است. اساسا عدالت محوری این 
دولت ایجاب می کند همیشه سمت طبقه ضعیف تر 
جامعه بایستد. بهادری جهرمی با بیان اینکه در مورد 
مالیات بر خانه های خالی در حال حاضر برگه مالیاتی 
هم فرستاده می شود، گفت: برای ۵۰۰ هزار واحد 
خانه خالی پس از شناسایی وزارت راه برگه مالیاتی 
صادر شده است و تشدید سخت گیری برای پرداخت 
مالیات ها مطابق قانون در نظر گرفته شده است. 
سخنگوی دولت در رابطه با علت استعفای عبدالملکی 
و حاشیه های آن تصریح کرد: ایشان استعفا کرده 
و دلیل استعفا را از خود ایشان بپرسید. من واقعا از 
ایشان نپرسیدم دلیل استعفای شان چه بود. می توانم 
تحلیل هایی بکنم اما گزاره اول شما )اینکه تاوان 
مبارزه با فساد را داده و استعفا کرده( قطعا دلیل آن 
نیست. شعار این دولت مبارزه با فساد است و هر که با 

فساد مبارزه کند جایزه می گیرد. 

»آرمان ملی« روایت می کند:

د فاع کلامی د ولت از مستاجران
  عدالت محوری دولت ایجاب می کند سمت طبقه ضعیف تر جامعه بایستد

رهبر معظم انقلاب عصر دیروز )یکشنبه، ۲۹ 
خرداد( در دیدار آقای »قاسم ژورمات توکایف« 
رئیس جمهور قزاقستان و هیات همراه، با اشاره به 
پیوندهای عمیق تاریخی و فرهنگی میان ایران و 
قزاقستان، بر لزوم گسترش بیش از پیش همکاری های 
دو کشور در عرصه های مختلف به ویژه همکاری های 
منطقه ای تاکید کردند. حضرت آیت ا... خامنه ای، 
هماهنگی در زمینه مسائل سیاسی و اقتصادی را برای 
گسترش روابط ضروری خواندند و با تاکید بر لزوم 
فعال شدن کمیسیون مشترک خاطرنشان کردند: دو 
طرف باید برای پیگیری توافق ها و اجرایی شدن آنها 
تلاش مضاعفی انجام دهند. رهبر معظم انقلابگسترش 
همکاری های فرهنگی ایران و قزاقستان را نیز مهم 
دانستند و افزودند: فارابی به عنوان یک فیلسوف و 
دانشمند اسلامی که اصالت قزاقستانی دارد و در ایران 
هزار سال درباره آثار او تحقیق و مطالعه شده است، 
می تواند مبنای همکاری های فرهنگی و تشکیل یک 
کمیته مشترک علمی میان دو کشور شود.  حضرت 
آیت ا... خامنه ای همچنین در خصوص مسائل مربوط 
به اوکراین گفتند: در قضیه اوکراین مشکل اصلی این 
است که غربی ها درصدد توسعه ناتو هستند و آنها هر 

جا که بتوانند برای گسترش نفوذ خود تأمل نخواهند 
کرد. ایشان خاطرنشان کردند: باید مسائل را با دقت 
رصد و بررسی کرد و مراقب بود زیرا آمریکایی ها و 
غربی ها همواره در صدد گسترش دایره نفوذ خود 
در مناطق مختلف از جمله در شرق و غرب آسیا، و 
ضربه زدن به استقلال و اقتدار کشورها هستند. در این 
دیدار که رئیس جمهور کشورمان نیز حضور داشت، 
آقای قاسم ژورمات توکایف رئیس جمهور قزاقستان 
گفت: مذاکرات بسیار خوبی با جناب آقای رئیسی 

داشتیم و اسنادی که به امضاء دو طرف رسید می تواند 
زمینه ساز گسترش بیش از پیش روابط دو کشور 
باشد. رئیس جمهور قزاقستان اشتراکات تاریخی و 
فرهنگی ایران و قزاقستان را عمیق خواند و با استقبال 
از پیشنهاد رهبر انقلاب برای تشکیل کمیته علمی در 
زمینه فارابی، دیدگاه های خود را درباره مسائل منطقه 
و شرایط اوکراین بیان و توضیحاتی درباره شرایط 
کشورش بعداز تلاش ناکام برای کودتا در دی ماه سال 

گذشته، ارائه کرد.

 فراتر از مرزهای کشور 
را رصد می کنیم

فرمانده نیروی پدافند هوایی گفت: 
امروز پدافند هوایی فراتر از مرزهای 
کشور را رصد می کند و دشمنان از 
قدرت پدافند هوایی بومی ایران در 
هراسند. امیر سرتیپ علیرضا صباحی 
فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی 
در جمع کارکنان ستاد این نیرو با 
اشاره به قدرت رصد و کنترل پدافند 
هوایی در منطقه گفت: سایت های 
راداری پدافند هوایی در سراسر کشور 
با سامانه های بومی و پیشرفته دائما در 
حال نوسازی هستندو تمامی تحرکات 
قدرت های فرامنطقه ای را تحت نظر 
دارد. وی افزود: اقتدار پدافند هوایی 
متکی بر توان متخصصان داخلی و 
تولید تجهیزات بومی پیشرفته توسط 
آنان و قدرت ایمان و اعتقاد رزمندگان 
پدافندی است. فرمانده نیروی پدافند 
هوایی در پایان با بیان اینکه دشمنان، 
خود از قدرت پدافند هوایی ایران 
مطلع هستند،  ادامه داد: دشمنان از 
قدرت پدافند هوایی ایران در هراسند 
و می دانند که ما کاملا هوشیار هستیم 
و در مقابل کوچک ترین خطای آنان 
عکس العملی قاطع نشان خواهیم داد. 

 واکنش چمران 
به شایعه رفتن زاکانی 

رئیس شورای اسلامی شهر تهران 
درباره شایعه جدایی علیرضا زاکانی 
از شهرداری تهران اعلام کرد: چنین 
خبری صحت ندارد. مهدی چمران با 
اشاره به شایعه جدایی علیرضا زاکانی 
از شهرداری تهران اظهار داشت: چنین 
خبری صحت ندارد، من این موضوع را 
نه از زاکانی و نه از همکاران او نشنیدم 
و وقتی این موضوع را جویا شدم گفتند 
که اصلا این خبر صحت ندارد. به گفته 
وی، قطعا زاکانی در شهرداری تهران به 
کار خود ادامه خواهد داد. رئیس شورای 
اسلامی شهر تهران بابیان اینکه هنوز 
سامانه های شهرداری پس از حمله 
سایبری به طور کامل عملیاتی نشده 
است، افزود: رمزها در حال تغییر است 
و چون از طریق سامانه تهران من نفوذ 
کرده، نیروها در تلاش هستند راه های 
نفوذ را در این سامانه و دیگر سامانه ها 
ببندند. به گفته وی، کمی زمان نیاز 
است تا سامانه ها به روز شوند هرچند 
پرونده ها و مباحث مالی به قوت خود 
باقی است اما برای موارد کوچک، ناچار 
هستند توصیه های امنیتی را رعایت 

کنند. 

رهبر معظم انقلاب در دیدار با رئیس جمهور قزاقستان: 

فارابی، مبنای كميته مشترك فرهنگی 
و علمی دو كشور

هزینه جدید دارو به سبد 
خانوار اضافه نمی شود

معاون رئیس جمهور در خصوص 
ساماندهــــی تولیدات دارویی و 
اختصاص کمک های حمایتی بــه 
این بخش از صنعت کشور، تاکید 
کرد: بررسی سازوکار بازپرداخت 
یارانه ها در صنعت دارویی، تقویت 
بخش بیمه، تامین و فراوانی داروهای 
بیماران به ویژه بیماری های خاص و 
صعب العلاج از جمله سیاست هایی 
است که دولت پیگیری می کند تا 
هزینه جدیدی در زمینه دارو به سبد 
هزینه های خانوار تحمیل نشود. 
دولت  اقدامات  مخبربه  محمد 
سیزدهم در خصوص تکمیل ۸۰ 
درصدی زیرساخت های الکترونیکی 
و پوشش رایگان افراد فاقد بیمه در 
کشور اشاره کرد و افزود: این یکی 
از افتخارات دولت سیزدهم است که 
در حال حاضر به جز بخش اندکی از 
جامعه که خود درخواستی برای بیمه 
درمانی نداشته اند، تمامی افراد فاقد 
بیمه به ویژه اقشار آسیب پذیر و با 
درآمدهای پایین تحت پوشش بیمه 
درمانی قرار گرفته اند.دولت مصمم 
است سازوکارهای مناسبی برای 
بازپرداخت یارانه ها در بخش دارو 

ایجاد کند. 


